

CSM Newsletter - 23 December 2011



The 2011 year is quickly coming to a close. This past year has been a successful year. The 61st annual conference was organized by Andrew Lang and his local organizing committee. An excellent scientific program coupled with an impressive social event ensured all participants that a good time was had by all!



Due to a number of years of profitable annual conferences and increased membership, has given the CSM increased resources. Over the past years this has allowed us to update our website, add features such as “meet the microbiologist” : http://www.csm-scm.org/english/mem_meet.asp , as well as support up to two \$500 awards to promote student oriented activities. This year we are proud to announce two new awards. One of these is aimed at undergraduate students enrolled in microbiology classes, the other, an award that is aimed at senior PhD students that allows them the opportunity to travel to other institutions to talk about their research. The details are available on the CSM Award page: http://www.csm-scm.org/english/awards_list.asp and we hope to award the first of these awards at the upcoming annual conference.





On behalf of the local organizing committee I would like to extend an invitation for all to attend this year conference. This year's **62nd CSM Annual Conference** is being organized by Bill Mohn, Lindsay Eltis, and Julian Davies at the University of British Columbia campus. It will be held immediately following the ASM meeting on **June 20-23rd 2012**. To date, Jonathan Eisen, UC Davis, Jeff Miller, UCLA, and David Relman, Stanford University are confirmed as plenary speakers. The scientific sessions planned are ost-pathogen interactions, microbial biotechnology, human microbiome, horizontal gene transfer and population genetics, antibiotic discovery and

resistance, and envirogenomics are planned. Please refer to the CSM conference page: http://www.csm-scm.org/english/conf_upcoming.asp and the UBC CSM conference page: <http://www.csm2012.ca/> for deadline dates and more information.



I would like to take the opportunity to thank the many long-standing members for their continued support of the Canadian Society of Microbiologists. We encourage you to contact members of the executive: http://www.csm-scm.org/english/about_exec_exec.asp to let us know how we can better serve the membership. Within the New Year we hope to be able to grow our membership so that we can continue to increase our ability to offer services to our members.



In closing, on behalf of the entire CSM executive, I would like to extend Seasons Greetings and wish everyone all the best for upcoming year.

Sincerely,
Ivan Oresnik
President

Lettre du président de la SCM du 23 décembre 2011



L'année 2011 tire déjà à sa fin! La 61^{ième} conférence annuelle sous la responsabilité de Andrew Lang et du comité organisateur local a été un franc succès. Un excellent programme scientifique ainsi que des événements sociaux de qualité étaient les gages d'une rencontre réussie.



Comme les dernières conférences annuelles furent un succès et que le nombre de membres a crû durant cette période, la SCM est en bonne posture pour affronter les nouveaux défis qui se présenteront à elle. Au cours des deux dernières années, nous avons ainsi pu créer un nouveau site web et faire l'ajout de rubriques telle que « Rencontrer le microbiologiste » http://www.csm-scm.org/english/mem_meet_det.asp?id=8, ainsi que d'instituer deux nouveaux prix de 500\$ destinés aux étudiants pour promouvoir des activités dans le domaine de la microbiologie. Cette année nous sommes fiers d'annoncer la création de deux nouveaux prix. Un premier prix destiné aux étudiants au premier cycle inscrit dans un programme de microbiologie et le second, destiné aux étudiants qui sont en fin de doctorat, leur permettra de rencontrer les étudiants de diverses institutions canadiennes pour exposer les résultats de leur recherche. Les détails relatifs à ces prix sont sur le site web de la SCM à l'adresse suivante : http://www.csm-scm.org/francais/awards_list.asp.





Au nom du comité organisateur local, je voudrais vous inviter à assister à la prochaine conférence annuelle. Cette 62^{ième} conférence annuelle est organisée par Bill Mohn, Lindsay Eltis et Julian Davies à la University of British Columbia qui se tiendra du 20 au 23 juin 2012, juste après le meeting de l'ASM. Entre autres, Jonathan Eisen (UC Davis), Jeff Miller (UCLA), et David Relman (Stanford University) ont confirmé leurs présences comme conférenciers invités. Les sessions scientifiques porteront sur les interactions hôte-pathogène, la biotechnologie microbienne, le microbiote humain et la

génomique environnementale. Vous pouvez consulter le programme de la rencontre annuelle à l'adresse : http://www.csm-scm.org/francais/conf_upcoming.asp, afin de connaître les dates de tombés et les informations complémentaires.



Je voudrais remercier les membres de longue date pour leur appui constant à la SCM. Nous vous encourageons à communiquer avec les membres du conseil exécutif à : http://www.csm-scm.org/francais/about_exec_exec.asp afin de nous indiquer vos besoins ou commentaires. Au cours des prochaines années, nous souhaitons augmenter le nombre de membres de la SCM. Ceci permettrait de bonifier l'offre de service à tous les membres.



En terminant, au nom des membres du conseil exécutif de la SCM, je désirerais offrir nos meilleurs vœux pour la saison des fêtes et souhaiter à tous une très bonne année 2012.

Cordialement,
Ivan Oresnik
Président